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Zöldülő gépkocsipark
Egyre több elektromos modellt vásárolnak országszerte

Ugrásszerű, 76,4 százalékos 
a növekedés az elektromos 
modellek eladásának tekin-

tetében, amelyek piaci részesedése 
elérte a 20,8 százalékot – derül ki 
a Gépkocsigyártók és Importőrök 
Egyesülete (APIA) által pénteken 
közzétett adatokból. Számottevően 
nőtt a 100 százalékban elektromos 
autók (+224,1 százalék) és a plug-in 
hibridek (+44,3 százalék) eladása. 
2022 első tíz havában a legkelendőbb 
100 százalékban elektromos autók 
rangsorában az első helyen a Dacia 

Spring állt 4567 darabbal, amelyet 
a Tesla Model 3 követ 687 darabbal, 
majd a Volkswagen e-UP! (398), a 
Hyundai Kona (327) és a Tesla Model 
Y (227) következik a sorban. A plug-in 
hibrid autók szegmensében a rang-
sort a Ford Kuga nyitja 300 eladott 
darabbal, majd a Renault Captur 
(215 darab), a Mercedes-Benz GLE 
(211), a Hyundai Tucson (205) és a 
Mercedes-Benz GLC (181) következik. 
Ugyanakkor a külső feltöltés nélküli 
hibrid autók kategóriájában a Toyota 
C-HR állt az első helyen 2030 darab-

bal, ezt követte a Toyota C-HR (1685 
darab) és Toyota RAV4 (1414 darab).

Összességében véve idén októ-
berben 9,4 százalékkal több autót 
jegyeztek be tavaly októ-
berhez képest, viszont 11,7 
százalékkal kevesebbet 
2020 októberéhez és 0,4 
százalékkal 2019 októbe-
réhez képest. A benzines 
autók száma 1,8 százalékkal 
csökkent 2022 első tíz hónapjában 
2021 hasonló időszakához képest, 
dízelüzemű autóból 6,2 százalék-
kal kevesebbet jegyeztek be.

Tankolás másként. Egyre 

elterjedtebbekké válnak 

az elektromos autók

▴  F OT Ó : P I N T I  AT T I L A

B A R A B Á S OR S OLYA

A pályaválasztás fontos dön-
tés az életben. A mai oktatási 

rendszer szerint többször is hatá-
rozni kell ebben a kérdésben, előbb 
nyolcadik osztályban, majd a közép-
iskolás évek végén. A döntés nem 
egyszerű, ebben próbál segítséget 
nyújtani immár kilencedik alkalom-
mal a Gyergyói-medence pszichope-
dagógiai munkaközössége. „A pá-
lyaválasztás folyamatában bizonyos 

pontokat érinteni kell; az egyik az 
önismereti szegmens. Azzal foglal-
kozunk, hogy egyénenként kinek 
milyen rátermettsége van, milyen 
képességekkel, jártasságokkal, tu-
lajdonságokkal bír. Felleltározhat-
juk azt is, hogy mi az érdeklődése. 
Ezenkívül ahhoz, hogy megfelelő 
szakmát válasszanak az érintettek, 
nagyon fontos, hogy tájékozódjanak 
a nagyvilágban, és alapos ismere-
teik legyenek arról, hogy az egyes 
foglalkozások, mesterségek mit 
takarnak, milyen megterhelésnek 
lesznek kitéve, milyen eszközökkel 

kell dolgozni” – részletezte András 
Gabriella szociálpedagógus, iskolai 
nevelési tanácsadó a szervezők hétfő 
délelőtti megbeszélésén.

Idén 85 szakember nyújt tájékoz-
tatást a szükséges képesítésekről és 
elhelyezkedési lehetőségekről, va-
lamint ismertetik azokat a követel-
ményeket, amelyek az adott pályára 
alkalmasságot jelenthetnek, ugyan-

akkor válaszolnak a diákok kérdése-
ire is. Egészségügy, oktatás, média, 
mezőgazdaság, informatika, szociális 
munkák, szépségipar, autótechnika, 
gazdasági szakok, védelmi szektor, 
művészetek, turizmus, vendéglátás, 
jog, szakmunkák egyaránt érintve 
lesznek. A diákok kiválaszthatják az 
őket leginkább érdeklő területeket, és 
több bemutatót is meghallgathatnak.

A pályabörzét elsősorban 8. és 
11–12. osztályosoknak szervezik, 
de bárkit szívesen látnak a tájékoz-
tatón, nemcsak Gyergyószentmik-
lósról, hanem a környező telepü-
lésekről is, hiszen legutóbb 
2019-ben tudták megtar-
tani ezt a rendezvényt. A 
program lebonyolításában 
a Gyergyói-medence isko-
láinak pszichológusai, szo-
ciálpedagógusai, gyógy-
pedagógusai, nevelési 
tanácsadói vesznek részt. 
Az érdeklődőket november 
16-án és 17-én 15–18 óra között vár-
ják a gyergyószentmiklósi Foga-
rassy Mihály Általános Iskolában. 

Kétnapos pályabörze lesz a gyergyószentmiklósi diákoknak
• Kilencedik alkalommal rendez pályabörzét a Gyer-
gyói-medence pszichopedagógiai munkaközössége 
november 16-án és 17-én délután a gyergyószentmiklósi 
Fogarassy Mihály Általános Iskolában. A rendezvény célja a 
8., illetve 11–12. osztályos diákok tájékoztatása a különbö-
ző szakmák világáról. A börzén 30 pályaterületről összesen 
85 szakember részvételére számíthatnak az érdeklődők.

A Gyergyói-medence iskoláinak pszichológusai, 

szociálpedagógusai, gyógypedagógusai, 

nevelési tanácsadói hétfőn délelőtt egyeztetést 

tartottak a pályabörze kapcsán

◂  F OT Ó : B A R A B Á S O R S O LYA

A PontKom a Sapientia EMTE Ma-
rosvásárhelyi Kara Alkalmazott 

Társadalomtudományok Tanszéké-
nek rendezvénye, szervezői a kom-
munikáció és közkapcsolatok szak 
harmadéves hallgatói. Azért hagy-
ta el a konferencia az egyetemet és 
költözött idén a Bolyai téri Studium 
Hubba, hogy nyisson az érdeklődők 
felé, lehetőségük legyen a diákok-
nak, kommunikációs szakemberek-
nek, érdeklődőknek is bekapcso-
lódni az érdekes előadásokba. Az 
idei PontKom konferencián olyan 
személyek fognak előadni, akik a 
márkaépítés területén tapasztala-
tokkal rendelkeznek, és jó példákon 
keresztül segíthetik elő a brandépí-

tés folyamatának megértését. Me-
sélni fognak arról, hogy mivel fog-
lalkoznak, hogyan építették fel saját 
brandjüket, milyen más brandek 
létrehozásában, népszerűsítésében 
vettek részt, illetve milyen nehézsé-
gekkel kellett szembenézniük mun-
kájuk során. Az eseményre a belépés 
ingyenes, de regisztrációhoz kötött. 
A szervezők várják mindazokat, akik 
érdeklődnek a márka- és brandépítés 
iránt, erről pedig aktuális példákon 
keresztül, modern környezetben, fi a-
talos légkörben szeretnének hallani. 
Mivel a konferencia hibrid formában 
zajlik, az előadások online is megte-
kinthetők lesznek.

Simon Virág

Még lehet regisztrálni
• A brandépítés és énmárka a témaköre az idei PontKom 
konferenciának, amelyet november 17-én 9 órától szervez-
nek meg Marosvásárhelyen, de online is meg lehet nézni, 
hallgatni. A Brandmánia című eseményen az akadémia és 
a versenyszféra szereplői egyaránt képviseltetik magukat. 
A konferencia ingyenes, de regisztrációhoz kötött.

Novák Csaba Zoltán új megbízatása
Lemondott szenátori mandátumáról Novák Csaba Zoltán történész, aki hét-

főtől átvette a Nemzeti Kisebbségkutató Intézet (ISPMN) vezetését – közöl-

te az RMDSZ. Novák Csaba Zoltánt a Maros megyei szavazók juttattak be a 

szövetség színeiben a parlament felsőházába. Hétfőn mondott le szenátori 

mandátumáról. Kifejtette: megtisztelő volt számára hat éven át képviselni 

az erdélyi magyarság érdekeit a törvényhozásban, amelynek az oktatási 

szakbizottságában tevékenykedett, idézte az RMDSZ hírlevele. „Ezzel a 

váltással úgy tudok szakmai szinten kiteljesedni, hogy közben a tudomány 

oldaláról segíthetem a szövetség munkáját, és szolgálhatom az erdélyi 

magyarság és a Romániában élő összes nemzeti kisebbség érdekeit. Az új 

munka szakmai vonalon nyit lehetőséget arra, hogy tevékenyen járuljak 

hozzá a kisebbségi kérdésekhez” – fogalmazott Novák Csaba Zoltán, aki 

a Román Akadémia marosvásárhelyi Gheorghe Șincai Kutatóintézetének tu-

dományos munkatársa. Kelemen Hunor szövetségi elnök Facebook-oldalán 

búcsúzott a szövetség leköszönő szenátorától. „Sosem hazudtolta meg, 

hogy történész is, emlékezetes felszólalásaiban mindig előremutatóan 

beszélt a román–magyar–más kisebbségi közösségek közötti együttélé-

séről. Köszönöm a munkáját, hiányozni fog a csapatból, viszont megnyug-

tat, hogy a kolozsvári Nemzeti Kisebbségkutató Intézet élén továbbra is 

felelősségteljes munkát fog végezni a kisebbségi közösségekért” – írta 

bejegyzésében az RMDSZ elnöke. A kolozsvári Nemzeti Kisebbségkutató 

Intézetet eddig Horváth István szociológus, egyetemi oktató vezette. 

• R ÖV I D E N 

• Az idei év első tíz hónapjában 8,3 százalékkal nőtt 
a forgalomba bejegyzett új autók száma a 2021-es év 
azonos időszakához képest.




